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REVISTA PRESEI 
 

 Discuţiile dintre sindicaliştii de la metrou şi administraţie privind Contractul Colectiv de Muncă continuă luni 
la Ministerul Transporturilor 
Discuţiile dintre sindicaliştii de la metrou şi administraţie pe marginea noului Contract Colectiv de Muncă (CCM) 
continuă luni la Ministerul Transporturilor, în condiţiile în care vineri au eşuat după aproape patru ore de 
negocieri. 
"După aproape patru ore de negocieri, nu am ajuns la niciun consens în privinţa Contractului Colectiv de Muncă. A 
rămas să avem o nouă întâlnire luni, de la ora 14:00, la sediul Ministerului Transporturilor pentru a continua 
negocierile. Luni, nu cred că va fi prezent ministrul Şova. El nu a fost prezent la nicio astfel de întâlnire. Avem de 
negociat puncte importante din contract, de la majorarea salarială până la partea de concedii, vechime în muncă, 
etc.", a declarat, vineri, pentru AGERPRES, liderul Unităţii Sindicatului Liber Metrou (USLM), Ion Rădoi. 
Acesta a anunţat că în cazul în care negocierile vor eşua sindicaliştii vor declanşa greva generală, undeva pe 10 - 
15 noiembrie 2018. 
În replică, conducerea Metrorex susţine că negocierile vor continua până la încheierea noului Contract Colectiv de 
Muncă însă mandatul pe care comisia de negociere îl are de la Consiliul de Administraţie menţionează că aceasta 
se va face doar în limita bugetului de venituri şi cheltuieli aprobat pentru 2018. 
"În cadrul negocierilor reprezentanţii sindicatului USLM au solicitat o majorare consistentă a salariilor. Creşterea 
de 42% cerută de sindicat depăşeste limita bugetului şi potrivit reglemetărilor legale, nu poate fi acordată pentru 
că Ordonanţa nr. 26/2013 prevede că societăţile comerciale şi regiile cu capital majoritar de stat nu pot mări 
salariul mediu brut lunar cu mai mult de 60% din creşterea productivităţii muncii", se arată într-un comunicat al 
societăţii remis vineri AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, salariul de bază al angajaţilor Metrorex a crescut în 2015 cu 10%, în 2016 cu 10%, iar de la 
1 noiembrie 2017 cu 12%. Salariul de bază a fost ajustat cu încă 21%, astfel încât să acopere influenţele aplicării 
OUG 79/2017 privind trecerea unor contribuţii obligatorii din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, cu 
aplicabilitate din 1 ianuarie 2018. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 COTAR: Transportul public de persoane între Bucureşti şi localităţile din Ilfov va fi suspendat din 31 octombrie 
Transportul public de persoane între Bucureşti şi localităţile din Ilfov va fi suspendat, începând cu data de 31 
octombrie, din cauză că nu mai există nicio autoritate care să reglementeze această piaţă, a anunţat, luni, 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR). 
"Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România îşi cere scuze faţă de clienţii care vor avea 
de suferit în urma măsurilor de urgenţă pe care transportatorii le vor lua, în zilele următoare, dar îi roagă pe cei 
afectaţi de această situaţie să înţeleagă de ce se întâmplă aceste lucruri în România. Transportul public de 
persoane între Bucureşti şi localităţile din Ilfov va fi suspendat, începând cu data de 31 octombrie, din cauza 
faptului că nu mai există nicio autoritate care să reglementeze această piaţă", afirmă COTAR, într-un comunicat 
remis AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, transportatorii precizează că, după desfiinţarea Autorităţii Metropolitane de Transport, 
atribuţiile în privinţa serviciilor de transport persoane Bucureşti-Ilfov s-au transferat la Primăria Capitalei, 
respectiv la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public, care nu a luat nicio decizie privind 
atribuirea licenţelor de transport. 
"Ministrul Transporturilor, Lucian Şova a decis soarta a peste 100.000 de români care folosesc în fiecare zi 
autobuzele şi microbuzele între Bucureşti şi localităţile din Ilfov. În ultimii ani, firmele care operează curse între 
Bucureşti şi Ilfov au investit peste 20 milioane euro în 170 de autobuze urbane care stau în garaj şi pentru care se 
plăteşte leasing fără să circule pe vreun traseu. Au trecut şase luni de la desfiinţarea, de către ministrul 
Transporturilor, Lucian Şova, a Autorităţii Metropolitane de Transport. Astfel, atribuţiile în privinţa serviciilor de 
transport persoane Bucureşti-Ilfov s-au transferat, în subordinea Primăriei Capitalei, respectiv la Asociaţia de 
Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public. În prezent, nu există nicio procedură de atribuire pe traseele 
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care fac legătura între Bucureşti şi localităţile judeţului Ilfov. Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
Transport Public Bucureşti-Ilfov, nu a luat nicio decizie privind atribuirea licenţelor de transport", explică COTAR. 
Astfel, atrag atenţia transportatorii, specialiştii acestei asociaţii, odată cu preluarea reglementării acestui serviciu, 
aveau obligaţia să prezinte strategia privind atribuirea licenţelor, un studiu de fundamentare, astfel încât 
operatorii de transport să îşi pregătească din timp investiţiile în flotele auto. Asociaţia de Dezvoltare 
Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti-Ilfov nu a luat nicio decizie in privinţa reglementărilor 
transportului public de persoane între Bucureşti şi Ilfov şi nici nu a rezolvat problema emiterilor de licenţe pentru 
acestea. 
"Refuzul autorităţilor de a derula o procedură transparentă de atribuire a traseelor şi licenţelor, pe rutele de 
transport între Bucureşti şi Ilfov, ascunde sub preş un abuz ce va urma începând cu 1 ianuarie 2019. Credem că se 
urmăreşte interesul societăţilor de transport nou înfiinţate şi finanţate de bugetele locale ale primăriilor din 
oraşele reşedinţă de judeţ. Transportatorii nu au primit niciun leu pentru achiziţia de autobuze, suportă integral 
achiziţia de mijloace de transport. Se încalcă principiul liberei concurenţe privind condiţiile de acces la piaţa 
transportului de persoane", a declarat Dan Leasă, prim vicepreşedinte COTAR-filiala Ilfov. 
În opinia COTAR, ordonanţa emisă de ministrul Lucian Şova nu este în favoarea cetăţenilor. Asociaţia de 
Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti-Ilfov, care a preluat atribuţiile, nu este competentă 
să gestioneze acest domeniu. Mai mult, autorităţile nu respectă deciziile justiţiei, hotărârea Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie din 2017 prin care s-a dispus reluarea atribuirii pe traseele care fac legătura între Bucureşti şi 
localităţile judeţului Ilfov şi nici sentinţa din 2018 a Tribunalului Bucureşti prin care s-a dispus reluarea atribuirii pe 
traseele ce fac legătura între Capitală şi localităţile din Ilfov. 
"În speranţa că statul român ţine cont de cele expuse mai sus, transportatorii cer armonizarea legislaţiei naţionale 
cu cea europeană, precum şi înnoirea parcului auto într-un mediu concurenţial, în condiţii egale de acces la piaţa 
transportului de persoane Bucureşti-Ilfov", se mai spune în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Teodorovici garantează că nu vor fi îngheţate salariile în 2019. Ce spune despre creşterea salariului minim 
Salariul minim va creşte cel mai târziu de la 1 ianuarie, data fiind acum în analiza Guvernului, a declarat duminică 
la Antena 3 Eugen Teodorovici, ministerul Finanţelor. 
„Analizăm care este data optimă şi vom lua o decizie. Este posibil ca hotărârea de Guvern să apară săptămâna 
viitoare”, a precizat Teodorovici. 
Ministerul spune că Guvernul are în vedere şi reducerea dezechilibrelor dintre salariile de la stat şi cele din mediul 
privat. „Legea salarizării vine şi cu o reaşezare a zonei publice”, a spus ministrul. 
Teodorovici spune că salariile mari din zona publică au fost date pentru a atrage specialişti. 
Teodorovici: nu îngheţăm salariile bugetarilor, mergem pe legea salarizării de anul viitor 
Salariile bugetarilor nu vor fi îngheţate, iar începând cu anul viitor vor fi aplicate creşterile prevăzute în legea 
salarizării, a declarat duminică, la Antena 3, ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Ministrul spune că a fost o astfel de discuţie la Guvern, şi că măsura îngheţării salariilor în sectorul bugetar a fost 
avansată în cadrul schimburilor de informaţii dintre Guvern şi Comisia Europeană, care era preocupată de o 
eventuală depăşire a deficitului bugetar, dar că forul european este preocupat de rezultat, de respectarea ţintelor 
asumate, şi nu de modul în care se ajunge la aceasta. 
Senatorul PNL Florin Cîţu a făcut public recent un document care prezenta o serie de măsuri de austeritate care 
vor fi aplicate din 2019 şi nu va mai aplica Legea salarizării unitare. Documentul a fost trimis Comisiei Europene de 
către ministrul Finanţelor şi avansa posibilitatea îngheţării salariilor în sectorul bugetar în 2019. 
Teodorovici critică prestaţia Guvernului Cioloş: au blocat fonduri UE, acum fac afaceri 
România ar fi beneficiat de sume mult mai mari din partea UE dacă Guvernul Cioloş nu ar fi blocat fondurile, dar 
miniştrii de atunci s-au mulţumit să vadă cum este în administraţie şi să adune informaţii pentru a le folosi în 
afaceri, a declarat la Antena 3 ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Teodorovici spune că România a primit 48,6 miliarde de euro de la UE şi a contribuit cu 16,5 miliarde de euro, dar 
că ar fi trebuit să primească mai mult. ”Din păcate a fost guvernul din 2016, care doar a blocat”, a spus ministrul. 
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Teodorovici spune că banii primiţi au rămas în mare parte în ţară, dar că o parte au plecat spre alte state din UE, 
în urma contractelor care au fost semnate şi a plăţilor făcute. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Remanierea lui Dăncilă. Premierul i-a evaluat pe miniştrii PSD. ALDE nu va renunţa la niciun membru. Care 
este singurul ministru căruia i s-a cerut public demisia 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că va finaliza luni evaluarea miniştrilor, care va fi urmată de o remaniere. PSD 
va discuta acest aspect în Comitetului Executiv, care va avea loc în această săptămână. ALDE a anunţat că niciun 
ministru al formaţiunii nu va fi remaniat. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la Parlament, că urmează o remaniere guvernamentală şi că va 
finaliza, până luni, evaluarea miniştrilor din cabinetul său. 
„O remanierea va exista. Luni termin evaluarea”, a declarat premierul Viorica Dăncilă, miercuri, la Parlament. 
Şi vicepreşedintele PSD Marian Oprişan a declarat, miercuri, la Parlament, că miniştrii care nu au comunicat public 
măsurile bune pe care le-au luat „nu au ce să caute” în Executiv, social-democratul spunând că vicepremierul Paul 
Stănescu este „destoinic”, dar „nu a comunicat deloc”. 
„Miniştrii, pentru faptul că suntem în grafic cu programul de guvernare şi cetăţenii români o duc mai bine, toţi 
miniştrii trebuie să iasă public şi să explice măsurile bune pe care le-au luat. Cei care nu comunică nu au ce să 
caute, după părerea mea, în funcţii guvernamentale. Paul Stănescu nu a comunicat deloc, aşa cum bine ştiţi. Este 
colegul meu, este un om destoinic, un preşedinte de consiliu judeţean bun, dar la capitolul comunicare, în ceea ce 
priveşte activitatea ministerului Dezvoltării, aceasta nu a existat”, a declarat, miercuri, la Parlament, 
vicepreşedintele PSD Marian Oprişan. 
El a adăugat că organizaţia judeţeană PSD Vrancea nu îşi doreşte, la remanierea guvernamentală, să obţină niciun 
post de ministru. 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, marţi, într-o emisiune TV, că a discutat, luni seară, cu Liviu 
Dragnea care i-a spus că PSD va avea o şedinţă a Comitetului Executiv în care social-democraţii vor discuta despre 
remanierea guvernamentală. 
Şi opoziţia a exprimat un punct de vedere cu privire la remanierea guvernamentală. Vicepreşedintele PNL, 
Laurenţiu Leoreanu, a afirmat că pe lista remanierii e obligatoriu să fie ministrul Transporturilor, Lucian 
Şova, „pentru blocarea autostrăzii Unirii”. Un alt ministru dorit remaniat de opoziţie este şi Petre Daea, pentru 
„dezastrul produs de necontrolarea pestei porcine”. 
Preşedintele Iohannis i-a cerut demisia lui Tudorel Toader în două rânduri, o dată pentru legile dezastruoase ale 
justiţiei şi, altă dată, pentru solicitarea neadecvată de a-l revoca pe Augustin Lazăr.  
Pe de altă parte, opoziţia consideră că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, ar putea fi o excepţie de pe lista 
remanierilor, după anunţul acestuia despre revocarea procurorului general, Augustin Lazăr. 
„Nu putem decât să constatăm că în ciuda recomandărilor Comisiei de la Veneţia, în ciuda recomandărilor 
Comisiei Europene, Departamentului de Stat (al SUA - n.r.), în ciuda unui an şi jumătate de proteste ale societăţii 
civile din România, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu continuă, prin instrumental numit Tudorel Toader, să 
destructureze justiţia. Este atacul final. Practic Tudorel Toader şi-a salvat poate remanierea, demarând procesul 
de eliminare şi a ultimului procuror care stătea în calea structurii de stat infracţional pe care Liviu Dragnea se 
chinuie să o costruiască. Unul dintre reproşurile aduse domnului Lazăr este Acela că ar fi criticat funcţionari de 
rang înalt şi normalitatea pe care o vede Tudorel Toader, aceea conform căreia parlamentarii şi PSD pot să critice 
procurorii, dar procurorul şef nu are dreptul să âşi apere colegii este o normalitate pe care nu o putem tolera”, a 
afirmat Dan Barna, în Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întâlnire Creţu-Dăncilă, după seria de critici adresate executivului de către comisarul european pentru politică 
regională 
Comisarul european pentru politică regională Corina Creţu va efectua, luni şi marţi, o vizită oficială în România, ea 
urmând să aibă o întrevedere cu premierul Viorica Dăncilă şi să participe la conferinţa ”Informarea şi 
îmbunătăţirea comunicării privind politica de coeziune a UE în România”. 
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”Luni şi marţi, 29-30 octombrie, comisarul european pentru politică regională Corina Creţu va efectua o vizită 
oficială în România. În decursul acesteia, înaltul oficial european se va întâlni cu reprezentanţi de prim rang ai 
autorităţilor române şi va discuta viitorul politicii europene de coeziune în cadrul a două conferinţe de anvergură”, 
a anunţat Comisia Europeană. 
Potrivit sursei citate, comisarul pentru politică regională Corina Creţu şi comisarul european pentru buget şi 
resurse umane Günther Oettinger vor participa la conferinţa la nivel înalt "O politică de coeziune incluzivă pentru 
o Uniune mai aproape de cetăţenii săi", alături de premierul Viorica Dăncilă, de Karl-Heinz Lambertz, preşedintele 
Comitetului Regiunilor, şi de dl. Vazil Hudak, vicepreşedinte al Băncii Europene de Investiţii. Evenimentul este 
organizat de Guvernul României. 
”Intervenţia mea în cadrul acestei conferinţe se va concentra pe beneficiile politicii de coeziune, care nu sunt nici 
abstracte şi nici de natură birocratică. Politica de coeziune a Uniunii Europene creează locuri de muncă, generează 
oportunităţi de dezvoltare economică şi socială, asigură accesul la servicii de educaţie şi sănătate mai bune, 
contribuie la promovarea incluziunii sociale şi la sprijinirea comunităţilor marginalizate, şi nu în ultimul rând 
susţine dezvoltarea reţelelor feroviare şi rutiere. Politica de coeziune este, de fapt, garanţia creşterii calităţii vieţii 
pentru cetăţenii europeni. Iar rezultatele sunt vizibile şi în România. De la aderarea la UE, în urmă cu 10 ani, 
România a avut alocate peste 45 miliarde de euro de la UE, pentru propria dezvoltare”, a declarat comisarul 
pentru politica regională înaintea vizitei sale. 
În prima zi a vizitei, comisarul european Corina Creţu se va întâlni cu Viorica Dăncilă, prim-ministrul României, şi 
cu reprezentanţii Coaliţiei Naţionale pentru Modernizarea României, o organizaţie al cărui principal obiectiv este 
accelerarea absorbţiei fondurilor europene. De asemenea, înaltul oficial european va participa la conferinţa 
EuroIMPACT ”Informarea şi îmbunătăţirea comunicării privind politica de coeziune a Uniunii Europene în 
România”, alături de Rovana Plumb, ministrul fondurilor europene, Victor Negrescu, ministrul-delegat pentru 
afaceri europene, şi Gabriela Creţu, preşedintele Comisiei de Afaceri Europene din Senatul României, evenimentul 
fiind organizat de Institutul European din România. La finalul zilei, comisarul pentru politică regională va discuta, 
în cadrul unei întâlniri bilaterale, cu Vazil Hudak, vicepreşedinte al Băncii Europene de Investiţii, despre investiţiile 
cu fonduri europene. 
În cea de a doua zi, comisarul Corina Creţu se va întâlni cu Victor Negrescu, ministrul-delegat pentru afaceri 
europene, pentru a discuta aspecte legate de mandatul României la Preşedinţia Consiliului UE, precum şi cu Jerzy 
Kwieciński, ministrul polonez responsabil pentru investiţii şi dezvoltare. 
Vizita comisarului european pentru politică regională are loc după un schimb de replici cu Darius Vâlcov, consilier 
al premierului Viorica Dăncilă pe tema absorbţiei fondurilor europene. 
De asemenea, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat vineri, la Parlament, că Traian Băsescu şi Victor Ponta o 
pot pune premier pe Corina Creţu atunci când vor ajunge ei membri în formaţiunea social-democrată, susţinerea 
partidului fiind acum pentru Viorica Dăncilă. 
„Să o pună ei când or să fie în PSD. Ideea că oameni din afara PSD-ului spun PSD-ului care ar fi o variantă bună de 
premier este o idee pe care eu nu o accept. Asta înseamnă că PSD-ul o susţine în continuare pe Viorica Dăncilă, 
neavând niciun motiv să nu o facem”, a declarat vineri, la Parlament, liderul PSD Liviu Dragnea, întrebat cum 
comentează faptul că fostul preşedinte Traian Băsescu şi fostul premier Victor Ponta spun despre Corina Creţu, 
comisarul european pentru politică regională, că este o variantă de premier pentru social-democraţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL anunţă că vrea să ceară asistenţă din partea Comisiei de la Veneţia pentru modificarea legilor justiţiei 
prin OUG 
PNL va solicita săptămâna viitoare Birourilor Permanente ale Parlamentului să sesizeze Comisia de la Veneţia 
pentru a cere asistenţă în elaborarea formei finale a legilor justiţiei, modificate prin ordonanţe de urgenţă, a 
anunţat duminică, preşedintele PNL Ludovic Orban. 
„Florin Iordache l-a dezbaterea în plenul Comsiiei de la Veneţia a solicitat nu numai un punct de vedere pe OUG 
90 şi 92, dar a solicitat inclusiv asistenţa Comisiei de la Veneţia în elaborarea celor trei legi ale justiţiei, Codului 
penal şi Codului de procedură penală. Răspunsul Comisiei de la Veneţia a fost că ei sunt disponibili şi vor să 
coopereze cu autorităţile din România, numai că nu poate să îi sesizeze Toader. Ca să se pronunţe pe ordonanţe 
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au nevoie de sesizări din partea autorităţilor românie, fie din partea Guvenrului, fie din partea Parlamentului. 
Lucrurile sunt simple. Ăsta e un alt demers pe care îl demarăm săptămâna viitoare. O să solicităm Birourilor 
Permanente ale Camerelor să solicite pe de o parte asistenţa experţilor Comisiei de la Veneţia în elaborarea 
formei finale la modificărilor la legile justiţiei şi la coduri şi al doilea capăt de cerere va fi acela de a sesiza Comisia 
de la Veneţia să se pronunţe la reuniunea plenară din decembrie asupra OUG 90 şi OUG 92”, a declarat Ludovic 
Orban, la Braşov. 
Liderul PNL a precizat că, în răspunsul scrisorii de informare privind legile justiţiei trimisă de liberali, secretarul 
Comisiei de la Veneţia, Thomas Markert a transmis că oficialii europeni sunt dispuşi să acorde asistenţă pentru 
elaborarea formei finale a legilor justiţiei, însă aceştia trebuie mai întâi sesizaţi de către Parlament sau Guvern. 
Comisia de la Veneţia a exprimat preocupare, în avizul adoptat luna aceasta, privind proiectele de amendamente 
la Codul Penal şi la Codul de Procedură Penală din România, subliniind că modificările afectează grav eficienţa 
sistemului judiciar penal şi acţiunile anticorupţie. 
Conform avizului adoptat vineri, Comisia de la Veneţia "exprimă preocupare că multe dintre proiectele de 
amendamente la Codul Penal şi la Codul de Procedură Penală din România afectează grav eficienţa sistemului 
judiciar penal în combaterea infracţiunilor de corupţie, a infracţiunilor violente şi a criminalităţii organizate". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Europarlamentarii români, îngrijoraţi de rezoluţia Parlamentului European privind statul de drept din 
România. Ce efecte ar putea avea adoptarea acesteia 
Europarlamentarii sunt îngrijoraţi de rezoluţia Parlamentului European despre statul de drept din România, care 
va fi dezbătută în luna noiembrie. Printre efectele enumerate de aceştia pentru MEDIAFAX se numără întârzierea 
aderării la zona euro, dar şi deteriorarea imaginii României în Uniunea Europeană. 
Europarlamentarul PNL Daniel Buda a explicat, pentru MEDIAFAX, ce implică rezoluţia Parlamentului European 
privind statul de drept şi justiţia din România. Liberalul a precizat că, în general, rezoluţiile adoptate de PE sunt 
atenţionări asupra derapajelor pe care statul membru UE le are de la principiile şi valorile Uniunii Europene. 
„Din punct de vedere formal efectele unei astfel de rezoluţie sunt acelea de atenţionare publică a statului membru 
asupra derapajelor pe care le are de la principiile şi valorile UE. Pentru România în mod cert, chiar dacă din punct 
de vedere tehnic suntem pregătiţi pentru aderarea la zona euro şi la spaţiul Schengen, din punct de vedere politic 
sunt multe semne de întrebare care se ridică. Evident că PSD-ALDE reuşeşte să ne îndepărteze mult prea mult de 
zona euro şi de spaţiul Schengen”, a declarat europarlamentarul PNL, Daniel Buda, pentru MEDIAFAX. 
Întrebat de MEDIAFAX dacă rezoluţia ar putea avea ca efect ratarea aderării României la zona euro şi la spaţiul 
Schengen, Daniel Buda a precizat că rezoluţia poate să ducă la „înârzierea acestor proceduri, nu la pierderea 
acestora”. 
Liberalul a afirmat că nu este un motiv de bucurie dezbaterea unei astfel de rezoluţii despre România la nivel 
european şi că se aşteaptă la un răspuns dur, după anunţul ministrului Justiţiei privind revocarea procurorului 
general Augustin Lazăr. 
„Nu este un motiv de bucurie dezbaterea unei astfel de moţiuni despre România în Parlamentul European. Din 
păcate acţiunile, inclusiv cele recente, din partea Guvernului şi mă refer mai ales la revocarea procurorului 
general, Augustin Lazăr, au făcut ca această rezoluţie să fie impusă pe agenda europeană. Rezoluţia va fi una 
foarte dură din acest punct de vedere. Ceea ce demonstrează incapacitatea PSD-ALDE de a înţelege în ce fel de 
film joacă este revocarea domnului Lazăr, în condiţiile în care din informaţiile pe care le am, în aprilie i-ar fi expirat 
mandatul. Nu justifica un astfel de demers. Un astfel de comportament din partea loc arată un profund dispreţ 
faţă de toate discuţiile care s-au purtat la Bruxelles. Astfel de gesturi duc până la urmă la slăbirea încrederii 
românilor inclusiv în ceea ce înseamnă instituţiile europene”, a adăugat Buda. 
Europarlamentarul a susţinut, de asemenea, că de obicei rezoluţiile PE cuprind recomandări, nu sancţiuni. 
Maria Grapini: Nu vom putea avea vreo agenţie europeană în România-ultima care s-a mutat, am pierdut-o! 
Eurodeputatul Maria Grapini a declarat că dacă se va adopta o astfel de rezoluţie în Parlamentul European, 
privind statul de drept şi justiţia din România, ţara va avea de pierdut, inclusiv ca imagine. 
„Dacă va fi sau nu Rezoluţie pentru România se va discuta în ultima şedinţa a preşedinţilor grupurilor politice, ce 
va avea loc în săptămâna dinaintea Plenarei. Există încă posibilitatea să se renunţe la Rezoluţie. După cum ştiţi, 
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Rezoluţia nu este nici Regulament-care este obligatoriu, nici Directivă. Rezoluţia este un avertisment transmis de 
Parlamentul European Consiliului European care trebuie să analizeze şi să voteze-sau nu, sancţiuni! Dacă va fi o 
rezoluţie va fi din nou pe recomandarea respectarii recomandărilor Comisiei de la Veneţia, respectatea separaţiei 
puterilor în stat (pentru care nu au dovezi decât recentele protocoale demascate de actualul guvern). Vom pierde 
ca imagine, pentru că, va fi complicat să explicăm şi în interior şi în exterior de ce există o Rezoluţie. Sancţiuni nu 
pot fi deoarece nu sunt pârghii prin care să se pună sancţiuni. Indirect însă pot fi consecinţe. De exemplu, din nou, 
nu vom putea avea vreo agenţie europeană în România-ultima care s-a mutat din Marea Britanie şi oe care am 
cerut-o am pierdut-o!”, a declarat Maria Grapini, pentru MEDIAFAX. 
Ea a mai afirmat că rezoluţia PE despre România nu va fi asemănătoare celor adoptate pentru Polonia sau 
Unagria, state care au fost sancţionate pentru nerespectarea unor prevederi impuse de Europa. 
„Rezoluţia asupra României-dacă va fi, nu poate avea vreo asemănare cu cea pentru Polonia ( care nu a respectat 
deciziile Curţii Constituţionale) şi nici cu cea pentru Ungaria, care nu a respectat deciziile Schengen privind 
migraţia şi nici drepturile şi libertăţii de exprimare -închizând universităţi şi publicaţii”, a adăugat Grapini. 
Întrebată de MEDIAFAX dacă rezoluţia va afecta aderarea României la zona euro şi la spaţiul Schengen, Maria 
Grapini a răspuns: 
„Aderarea la zonă euro depinde de lucruri tehnice-convergenţă nominală şi reală, România ar putea ajunge la 
îndeplinirea criteriilor având în vedere creşterea economică în ultimii ani, echilibru macroeconomic şi încadrarea în 
deficitul de până la 3%.Trebuie însă să fie un program concertat al executivului cu BNR. Legat de Spaţiul Schengen-
nu are legătură cu posibilă Rezoluţie pentru că există deja obRezolutie a OE votată anul trecut, există şi o scrisoare 
a Comisiei Europene către Consiliul European prin care se cere includerea României şi Bulgariei în spaţiul 
Schengen.Vom vedea dacă Preşedintele Iohanis care be reprezintă în Consiliul european va putea convinge şefii de 
stat şi guverne să voteze.Până la urmă puterea unui lider naţional se vede în lucrurile şi deciziile mari pe care le 
poate influienţa!”, a conchis europarlamentarul. 
Paşcu: Cimitirele sunt pline de oameni de neînlocuit 
Eurodeputatul PSD Ioan Mircea Paşcu a declarat că nu crede că rezoluţia va impune sancţiuni şi că nu există niciun 
motiv pentru ca Parlamentul European să insiste cu această moţiune. 
„Nu îmi dau seama ce a rămas din asta, lucrurile vor fi discutate în LIBE, Comitetul pentru libertăţi. Nu îmi dau 
seama ce decizie va fi luată. Nu cred ( că vor fi sancţiuni- n.r). După vizita, discuţia cu domnul preşedinte, care a 
mers foarte calm, aşezat, chiar că nu există niciun motiv pentru a insista cu această chestiune, dar urmează să 
vedem”, a declarat europarlamentarul PSD, Ioan Paşcu, pentru MEDIAFAX. 
Europarlamentarul social-democrat a susţinut că nu afectează rezoluţia aderarea la zona euro şi la spaţiul 
Schengen, fiind două lucruri diferite. 
„Nu (afectează aderarea la zona euro şi la spaţiul Schengen-n.r), în niciun caz, sunt două lucruri diferite. Era de 
dorit dacă reuşeam să îndeplinim condiţiile economice mai repede ca să intrăm mai repede în zona euro dar astea 
sunt condiţii separate care ţin de criterii economice. Alfel, orice e posibil. Dacă olandezii au legat în mod artificial 
deşi nu exista această legătură, Schengenul de situaţia corupţiei, înseamnă că orice se poate lega de orice”, 
a susţinut Paşcu. 
Despre afirmaţiile opoziţiei, potrivit căreia rezoluţia PE privind statul de drept din România va fi una dură, după 
anunţul privind revocarea procurorului general, europarlamentarul a afirmat că ”opoziţia vine mereu cu critici 
noi”. 
„Până acum era vorba de demonstraţiile din 10 august, acum e dură că se revocă procurorul general. Eu am o 
întrebare, ce se întâmplă dacă, doamne fereşte, domnul Augustin Lazăr intră în incapacitate de a mai conduce 
Parchetul General, ce se întâmplă atunci? Vine Europa şi numeşte pe cineva, opoziţia ce o să facă? Cimitirele sunt 
pline de oameni de neînlocuit”, a declarat Ioan Mircea Paşcu, pentru MEDIAFAX. 
Potrivit agendei publicate pe site-ul Parlamentului European, în şedinţa plenului PE care va avea loc la Strasbourg 
pe 14 noiembrie, între orele 12.30 şi 14.30, figurează şi o moţiune pentru adoptarea unei rezoluţii privind statul 
de drept în România. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Suma cu care s-a împrumutat România în primele şase luni ale anului de pe pieţe externe, făcută publică de 
un lider din Opoziţie 
Preşedintele PMP, Eugen Tomac, a publicat duminică răspunsul Ministerului Finanţelor privind datoria publică a 
României, care arată că în primele şase luni ale anului a fost atrasă de pe piaţa externă suma de peste 2 miliarde 
de euro şi 1.2 miliarde de dolari. 
„Cifrele oficiale ale împrumuturilor României în primele şase luni ale anului. Dragnea şi Dăncilă ne tot spun zi de zi 
că ţara o duce grozav şi că doar opoziţia şi presa nu vede cum duduie economia. Prin urmare, mă întreb şi eu de 
ce România împrumută miliarde de euro şi dolari în fiecare an. Am primit cifrele oficiale legate de împrumuturile 
pe care România le-a făcut în primele 6 luni ale anului 2018. Ataşez documentul transmis de ministrul Teodorovici 
prin secretarul de stat al Ministerului de finanţe, Attila Gyorgy. Comentariile sunt în plus”, a scris Eugen Tomac, 
duminică, pe Facebook. 
Potrivit documentului ataşat de liderul PMP, România a atras de la 1 ianuarie până la 1 iulie, de pe piaţa externă, 
suma de 2 miliade de euro, 1,2 miliarde de dolari şi o sumă de 84.19 milioane de euro din împrumuturile 
contractate de la instituţiile financiare internaţionale. 
„Referitor la întrebarea Câţi bani a împrumutat România de la 1 ianuarie 2018 până la 1 iulie 2018, suma totală ]n 
perioada menţionată, de pe piaţa internă a fost atras, prin titluri de stat, un volum de 20.1 miliarde de lei, care 
includ pe lângă titlurile de stat, emise în lei şi emisiuni denominate în euro în valoare de 241,6 milioane euro, 
precum şi 786 milioane lei titluri de stat destinate populaţiei prin programul Tezaur, Ediţia Centenar, iar de pe 
piaţa externă a fost atras un volum de 2 miliarde de euro şi 1,2 miliarde de dolari . La acestea se adaugă şi 
tragerile aferente împrumuturilor contractate de la instituţii financiare internaţionale, în valoare de circa 84,19 
milioane de euro”, se arată în documentul publicat de Eugen Tomac, care prevede răspunsul Ministerului 
Finanţelor la interpelarea acestuia privind sumele atrase de România în primele şase luni ale anului. 
De asemenea, în documentul menţionat, Ministerul Finanţelor precizează că datoria publică a României s-a situat 
în luna aprilie, la un nivel de 34.9% fin PIB. 
„Referitor la întrebarea: Care este datoria publică a României la 1 iulie 2018. Conform ultimelor date disponibile 
pe site-ul Ministerului Finanţelor Publice, datoria guvernamentală, calculată conform metodologiei UE, s-a situat 
la un nivel de 34.9% din PIB, la data de 30 aprilie 2018, nivel net inferior plafonului de 60%, stabilit prin Tratatul 
de la Maastricht. Potrivit Comunicatului Eurostat din luna aprilie a anului 2018, la nivelul ţărilor membre UE, la 
sfârşitul anului 2017, România s-a situat pe locul cinci între statele membre ale Uniunii Europene”, prevede 
documentul publicat de liderul PMP. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Nicolae Hurduc: Doresc reluarea conexiunilor între cercetare şi industrie 
Noul ministru al Cercetării şi Inovării, Nicolae Hurduc, a declarat duminică, în cadrul unei conferinţe de presă 
susţinute la sediul PSD Iaşi, că îşi doreşte deblocarea concursurilor de obţinere a granturilor de cercetare 
destinate tinerilor şi reluarea conexiunilor între cercetarea ştiinţifică şi industrie. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat vineri decretul de numire a lui Nicolae Hurduc, propus de PSD, în funcţia de 
ministru al Cercetării şi Inovării. Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură de către noul ministru 
urmează să aibă loc luni, potrivit unor surse oficiale. 
"Sunt programe speciale care, din păcate, s-au derulat la intervale foarte mari şi accesul e foarte limitat. Este o 
problemă de resursă umană. Noi avem o problemă de resursă umană. În centrele şi instituţiile de cercetare 
personalul este îmbătrânit, tocmai pentru că în trecut partea de cercetare, partea universitară nu a fost foarte 
atractivă din punct de vedere financiar, din punct de vedere al infrastructurii. În momentul de faţă, lucrurile s-au 
corectat din punct de vedere al salariilor din cercetare şi învăţământ", a afirmat Hurduc. 
El a spus că infrastructura în domeniu a fost îmbunătăţită în ultimii ani cu ajutorul banilor europeni. 
"Institutul de Chimie Macromoleculară 'Petru Poni' din Iaşi, dacă îl vizitaţi, veţi vedea că este mai bine dotat decât 
institutele mari din lume cu aparatură şi echipamente care au fost achiziţionate în ultimii doi-trei ani. Există 
infrastructură, partea de salarizare s-a corectat, rămân aceste aspecte tehnice care nu îi dau posibilitatea să 
participe la concursuri de promovare", a explicat noul ministru. 
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El a adăugat că doreşte corelarea cercetării ştiinţifice cu necesităţile industriei actuale. 
"Nu există o foarte bună conexiune, în momentul de faţă, între cercetarea ştiinţifică şi companii. Există companii 
multinaţionale care au bani, dar nu le convine să îşi dezvolte propriile institute de cercetare pentru că le costă 
prea mult. Este mult mai simplu să plăteşti pentru rezolvarea unei probleme de cercetare dintr-o întreprindere 
mare cum este Renault, Ford sau Michelin sau Continental şi să o pasezi la institute de cercetare. Dar nu e o 
legătură foarte bună. S-au pierdut conexiunile între mediul de cercetare şi mediul universitar şi mediul privat", a 
precizat Nicolae Hurduc. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mită în şcoli. România, pe primul loc în UE privind corupţia, iar efectele se văd la teste 
România este pe primul loc în UE privind corupţia în şcoli, arată rezultatele unui sondaj realizat de fundaţia 
Eurofound. Specialiştii spun că vina le aparţine atât elevilor, cât şi profesorilor, iar efectele mitei se văd la 
Evaluarea Naţională, unde elevii au note mai joase decât media semestrială. 
Potrivit rezultatelor sondajului Fundaţiei Europeană pentru Îmbunătăţirea Condiţiilor de Viaţă şi de Muncă, 
România se află pe primul loc în ceea ce priveşte corupţia în şcoli, pe locul doi şi trei aflându-se Croaţia şi Ungaria. 
La coada clasamentului se află Danemarca, Suedia şi Finlanda. 
Reprezentanţii Federaţiei Asociaţiilor de părinţi susţin că şpaga în sistemul de învăţământ vine din ambele sensuri: 
părinţi şi profesori. 
“Nu pot să cred că corupţia vine doar dintr-un sens, este o chestie biunivocă, ca un fel de dare şi luare de mită. Aici 
nu e scuză nici dacă constrângerea vine de la părintele care merge şi cotizează prin meditaţii sau prin cadouri, nici 
invers. (...) Ar trebui să dispară aceste practici la nivel educaţional”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Preşedintele 
Federaţiei Naţionale a Asociaţiilor de Părinţilor (FNAP), Iulian Cristache. 
Cristache susţine că la şedinţele federaţiei s-a discutat problema corupţiei în şcoli, însă nu au fost subiecte 
concrete, iar părinţii nu au vrut să sesizeze autorităţile pentru ca elevul să nu fie marginalizat. 
“Se strâng bani pentru a cumpăra cadouri pentru profesori, ca să nu strice notele elevilor. Acum câteva luni îmi 
spunea cineva că mai bine îşi ducea copilul la o şcoală privată pentru că la stat sunt costuri mari. (...) Mi-a zis că 
fiecare părinte a cotizat cu 500 de lei pentru cadourile profesorilor, ca să nu le strice mediile. Şi am rămas perplex. 
(..) Aici e luare de mită în cel mai pur sens, este incredibil ce pot să aud. Mi-a zis că nu vrea să sesizeze pe nimeni 
ca să nu strice relaţia cu ceilalţi părinţi şi că preferă să tacă. Vina e comună şi a părinţilor şi a copiilor”, a mai spus 
Cristache. 
Iulian Cristache a mai spus că efectele mitei în sistemul de învăţământ se văd la rezultatele evaluării naţionale, 
acolo unde notele primite de elevi la clasă nu corespund cu unele pe care elevii le obţin la testare. 
Rezultatele raportului vizează cele 28 de ţări ale Uniunii Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Peste 6.500 de profesori români au emigrat. Care sunt cele mai populare țări 
Peste 6.500 de profesori români au plecat să muncească în străinătate, în ultimii 20 de ani. Statisticile 
îngrijorătoare apar într-un raport recent al Comisiei Europene. Dascălii au cerut şi recunoaşterea profesiei pentru 
a putea preda la catedră în alte state, iar ţara care a adoptat jumătate dintre profesorii plecaţi este Marea 
Britanie. Şi ţările scandinave atrag din ce în ce mai multe cadre didactice. Dintre cei 500 de învăţători care au 
plecat, peste 200 sunt în Norvegia şi Danemarca. Suedia a atras, în schimb, cei mai mulţi educatori plecaţi din 
România. 
Raportul Comisiei Europene arată că 6.575 de dascăli români au cerut recunoaşterea profesiei peste hotare. Cei 
mai mulţi sunt profesori din gimnaziu şi liceu, peste 5.700. Peste jumătate dintre aceştia au emigrat în Marea 
Britanie. Mai mult de o mie au plecat în Italia, iar aproape 700, în Germania. 
Sătui de neajunsuri, au plecat din ţară şi învăţătorii. Iar ţările care i-au atras sunt cele nordice, recunoscute 
dealtfel pentru sistemul bun de învăţământ. Din cei 500 de învăţători care au plecat, 124 au cerut să îşi exercite 
profesia în Norvegia. 
Şi educatorii le calcă pe urme! Potrivit documentului, 300 şi-au echivalat cunoştinţele pedagogice în altă ţară. Cei 
mai mulţi, 66, au ales Suedia. 
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Digi24 v-a prezentat în septembrie o serie de reportaje despre sistemul de învăţământ din ţările nordice. Iată ce 
spun două profesoare românce stabilite de ani buni în Finlanda şi Danemarca. 
Bianca Biro, profesoară în Finlanda: „Lucrez ca profesor de limba franceză și engleză în liceu și predau și limba 
maternă, româna, copiilor din zona Helsinki și Vantaa. Statutul de profesor este unul pe care trebuie să ți-l dorești 
cu adevărat. Concurența este foarte mare. Pe un post de profesor sunt și 100 de aplicanți, toți dintre ei foarte 
bine pregățiți și trebuie să fii la curent cu tehnologia, să știi să lucrezi cu tinerii, să ai capacități de empatie, să ai 
foarte multe atribute de care ai nevoie. Întotdeauna începem ora pentru a ne conecta cu elevii. Putem pe urmă 
discuta despe obiectivele de învățare, despre ce vom face și fiecare poate să lucreze fie individual, fie în grupe, în 
funcție de ce materiale avem. în general se învață lucruri foarte practice. De exemplu, la liceu la limba franceză 
elevii învață să își facă un CV în franceză, să scrie o scrisoare de motivație și învață ce ar putea să facă cu nivelul 
lor de limbă. 
Diana Popescu, profesor în Danemarca: „Challenging, ca peste tot, dar nu pot să compar cu România. Cei care 
aleg profesia asta sunt îndrăgostiți de materiile lor și le place să vină în contact cu cei tineri, să dea cunoștințele 
mai departe și să știe că ceva a plecat mai departe și contribuie la societate. În principiu, asta este ideea 
profesorilor de aici. Nimeni nu are pedagogic sau pedagogie și didactică. Când începi ca profesor, totul se face la 
școală, te duci la un curs special care durează un an. În timp ce predai sunt alți profesori care te ajută și care te 
coordonează, apoi este alt profesor care vine din afară, de la alt liceu care, să zic, te controlează și vine cu idei, cu 
input, ce ai putea face mai bine. Nu ești valorificat sau nu se pune preț pe câtă muncă și materie știi, ci ei te 
supraveghează și te ajută să devii mai bun din punct de vedere pedagogic și didactic. Deci numai pe asta se 
bazează.” 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Proiect de lege: ajutor financiar pentru familiile cu un singur părinte 
Mai mulţi deputaţi PSD şi PMP propun un ajutor social pentru familiile monoparentale. Cei care câştigă mai 
puţin de un salariu minim şi jumătate ar putea primi un venit suplimentar de la stat. E vorba despre o sumă 
netă echivalentă cu salariul minim brut pe economie. Iar acest venit trebuie actualizat de câte ori creşte salariul 
minim. 
Parlamentarii definesc în proiect şi familia monoparentală. Este vorba despre persoana singură care creşte un 
copil cu vârsta de până la 18 ani sau până la 26 de ani pentru cei care urmează o formă de învăţământ. Iniţiativa a 
fost depusă la Senat, ca primă cameră sesizată. 
Ce prevede proiectul de lege și cum este definită familia monoparentală 

 Familiile monoparentale aflate în situație de dificultate al căror venit mediu lunar este mai mic decât 1,5 
salarii minime brute pe țară au dreptul la un sprijin financiar ca formă de asistență socială. Sprijinul financiar se 
asigură prin acordarea unei indemnizații lunare cu întreținere, în condițiile prevăzute de prezenta lege, în suma 
netă echivalentă cu nivelul salariului minim brut pe țară la data stabilirii dreptului. 

 Familiile monoparentale aflate în situație de dificultate beneficiază de indemnizația lunară de întreținere 
în condițiile în care copiii frecventează fără întrerupere cursurile unei forme de învățământ organizate potrivit 
legii, cu excepția celor care le întrerup din motive medicale și nu înregistrează absențe nemotivate în cursul unui 
semestru care să conducă la scăderea notei la purtare”, mai prevede proiectul de lege. În situația în care unul 
dintre copii repetă anul școlar din alte motive decât cele medicale ori absențele înregistrate și nemotivate 
depășesc numărul de 20%/semestru, se poate solicita acordarea dreptului la formele de sprijin prevăzute de 
prezenta lege numai după începerea anului școlar următor. 

 Familia formată din persoana singură și copilul/copiii aflați în întreținere, în vârstă de până în 18 ani sau 
de până la 26 de ani pentru cei care urmează o formă de învățământ-cursuri de o zi, organizată potrivit legii, și 
care locuiesc împreună”. De asemenea, inițiativa arată că persoana singură din familia monoparentală este 
persoana care „este necăsătorită; este văduvă; este divorțată; al cărei soț/soție este declarat/ă decedat/ă prin 
hotărâre judecătorească; al cărei soț/soție se află în situațiile prevăzute la art 178 lit c sau d sin legea nr 
287/2009; al cărei soț/soție este arestat/ă preventiv pentru o perioadă mai mare de 30 de zile sau execută o 
pedeapsă privativă de libertate și nu participă la întreținerea copiilor; nu a âmplinit vârsta de 18 ani și se află în 
una din situațiile prevăzute la art 1-5; a fost numită tutore sau i s-au încredințat ori dat în plasament unul sau mai 
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mulți copii aflați în situațiile prevăzute la 1-5; a împlinit vârsta de 18 ani și asigură întreținerea propriilor frați 
minori, deoarece părinții au decedat, sunt decăzuți din drepturile părintești, sunt arestați preventic pentru o 
perioada mai mare de 30 de zile sau execută o pedeapsă (...); este bunic/ă, unchi/mătușă singur/ă care asigură 
întreținetea propriilor nepoți. 

 De multe ori, din cauza sărăciei, nu pot fi asigurate condiții minime de îngrijire pentru copii și autoritățile 
sunt nevoite să intervină pentru ocrotirea minorilor prin măsuri legale de protecție specială în sistemul 
instituționalizat public sau privat, extrăgând copilul din mediul său familial. Conform standardul minim de cost, 
pentru un copil aflat într-un centru de plasament, statul cheltuie lunar minimum 2403 lei. 

 Indemnizația lunară de întreținere se va acorda la cererea scrisă sau electronică a persoanei îndreptățite- 
persoana singurp din familia monoparentală definită la art 2 (2) însoțită de declarația pe propria răspundere 
privind veridicitatea datelor înscrise în cerere, de un angajament de plată pentru situațiile în care se pot constata 
drepturi acordate necuvenit, precum și de documente doveditoare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Guvernul a decis - O nouă TAXĂ pentru români. Se aplică de la 31 martie 2019 
Guvernul a adoptat un act normativ, Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 74/2018, publicată deja în Monitorul 
Oficial, Partea I, nr. 630 din 19 iulie 2018, prin care românii vor trebui să plătească o garanţie, de la 31 martie 
2019, pentru fiecare ambalaj reutilizabil al produselor pe care le cumpără, informează Ziarul Financiar. 
Această garanţie va putea fi recuperată de la operatorul economic în baza bonului fiscal. 
Conform art. 10, începând cu data de 31 martie 2019, valoarea garanţiei băneşti în cazul ambalajelor primare 
reutilizabile utilizate pentru produse destinate consumului populaţiei este de 0,5 lei/ambalaj. 
Ordonanţa de urgenţă nr. 74/2018 vine în completarea şi modificarea Legii nr. 211/2011 privind regimul 
deşeurilor, a Legii nr. 249/2015 privind modalitatea de gestionare a ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje şi a 
Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 196/2005 privind Fondul pentru mediu 
România, potrivit angajamentelor luate în faţa Comisiei Europene, trebuie să întreprindă toate măsurile necesare 
implementării unor instrumente economice. Aceste instrumente economice sunt foarte importante pentru 
modernizarea gestionării deşeurilor din România, dar şi pentru implementarea legislaţiei europene în domeniu. 
Instrumentele economice care trebuie implementate sunt: "plăteşte pentru cât arunci", "răspunderea extinsă a 
producătorului" şi "taxa la depozitare". Pentru a pune în aplicare instrumentele economice "plăteşte pentru cât 
arunci" şi "răspunderea extinsă a producătorului" este necesară modificarea şi completarea legislaţiei în domeniu, 
astfel încât să fie stabilite clar responsabilităţile şi obligaţiile tuturor actorilor implicaţi, ţinând cont inclusiv de 
modificările aduse prin promovarea pachetului economiei circulare. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 INS: Managerii din România aşteaptă o scădere a activităţii şi a numărului de angajaţi în construcţii, până în 
decembrie 
Directorii firmelor din România se aşteaptă la o scădere moderată a activităţii şi a numărului de angajaţi în 
construcţii, până în decembrie, dar şi o creştere moderată a preţurilor, potrivit datelor publicate luni de Institutul 
Naţional de Statistică (INS), conform news.ro. 
Soldul conjunctural indică percepţia managerilor asupra dinamicii unui fenomen, care nu trebuie confundată cu 
ritmul creşterii sau scăderii unui indicator statistic. Soldul conjunctural procentual este obţinut ca diferenţă între 
procentajul managerilor care au ales varianta pozitivă a fenomenului şi procentajul celor care au indicat varianta 
negativă. 
În industria prelucrătoare, managerii preconizează, pentru următoarele trei luni, o creştere moderată a volumului 
producţiei (sold conjunctural +6%). 
”Pentru activitatea de fabricare a produselor din tutun se va înregistra tendinţă de creştere (sold conjunctural 
+36%), în timp ce pentru activitatea de fabricare a băuturilor se va înregistra scădere (sold conjunctural -20%)”, se 
arată în comunicat. 
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Referitor la numărul de salariaţi se estimează relativă stabilitate, soldul conjunctural fiind de -1% pe total 
industrie prelucrătoare. Pentru preţurile produselor industriale se prognozează creştere moderată în următoarele 
trei luni (sold conjunctural +8%). 
În activitatea de construcţii, managerii estimează, pentru următoarele trei luni, o scădere moderată a volumului 
producţiei (sold conjunctural -15%). 
Managerii estimează, de asemenea, o scădere moderată a numărului de salariaţi (sold conjunctural -10%). În ceea 
ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii se preconizează creştere moderată a acestora (sold conjunctural 
+9%). 
În sectorul comerţ cu amănuntul, managerii aşteaptă, pentru următoarele trei luni, tendinţă de creştere 
moderată a activităţii economice (sold conjunctural +13%). 
”Volumul comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale va înregistra creştere 
moderată (sold conjunctural +12%). Angajatorii prognozează pentru următoarele trei luni creştere a numărului de 
salariaţi (sold conjunctural +18%)”, se arată în comunicat. 
Pentru următoarea perioadă, managerii societăţilor comerciale estimează creştere a preţurilor de vânzare cu 
amănuntul (sold conjunctural +24%). 
Cifra de afaceri din zona serviciilor, potrivit estimărilor managerilor, cererea de servicii (cifra de afaceri) va 
cunoaşte creştere moderată în următoarele trei luni (sold conjunctural +9%). 
”În sectorul de servicii se estimează relativă stabilitate a numărului de salariaţi (sold conjunctural +3%). Conform 
opiniei managerilor, preţurile de vânzare sau de facturare ale prestaţiilor vor avea tendinţă de relativă stabilitate 
(sold conjunctural +4%)”, se arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Primul centru de incarcare rapida a masinilor electrice din Europa de Est a fost inaugurat la Bucuresti 
Retailerul Kaufland Romania si producatorul de energie regenerabila Renovatio Group deschid inca sase statii de 
incarcare a masinilor electrice pana la finele acestui an, ajungand la aproape 30 de locatii, potrivit datelor 
furnizate de companii. 
Cele doua companii, care au inceput un parteneriat acum doi ani, au inaugurat joi, 25 octombrie, primul hub de 
incarcare rapida pentru automobilele electrice din Romania si Europa de Est, amplasat in parcarea magazinului 
Kaufland din zona Barbu Vacarescu, din Nordul Bucurestiului. 
In acest hub, pot fi incarcate simultan sase vehicule electrice, dintre care trei pot fi incarcate in regim rapid, la o 
putere de maximum 50 kW (80% din capacitatea bateriei), in mai putin de o ora, iar trei puncte sunt de incarcare 
semi-rapida, cu o putere de 22 kW. 
Statiile din cadrul hub-ului sunt compatibile cu toate tipurile de vehicule 100% electrice si hibride plug-in, au un 
regim de functionare non-stop, iar costurile incarcarilor sunt suportate de catre Kaufland Romania. 
In plus, in paralel, pana la finalul anului, Kaufland Romania si Renovatio vor sa deschida cel putin cinci noi puncte 
de incarcare a automobilelor electrice, puncte amplasate in parcarile magazinelor Kaufland din tara, parte dintr-
un proiect inceput acum doi ani. 
In anul 2016, cele doua companii au initiat o retea publica de statii de incarcare rapida a masinilor electrice din 
Romania, care, anul acesta, a ajuns la 23 de locatii in parcarile magazinelor Kaufland. 
ADVERTISING 
Aceasta retea acopera, in prezent, doua rute: Constanta - Bucuresti - Sibiu - Timisoara - Arad; Bucuresti - Ploiesti - 
Brasov - Targu Mures - Cluj Napoca - Oradea. Companiile intentioneaza sa extinda reteaua catre Moldova si Sudul 
tarii, in urmatorii ani. 
"Infrastructura de statii de incarcare din zonele de tranzit este la fel de importanta precum cea din zonele urbane 
pentru stimularea adoptiei in masa a vehiculelor electrice. Prin proiectul FastSEE, co-finantat de Uniunea 
Europeana prin programul CEF Transport, Renovatio va acoperi cu statii de incarcare rapida si ultra-rapida, doua 
dintre coridoarele principale ale retelei de transport pan-europene TEN-T ce tranziteaza tara noastra pana la 
sfarsitul anului 2020. 
Multe dintre locatii sunt alese in baza parteneriatului cu Kaufland Romania. Cele 53 de statii de incarcare 
rapida vor fi amplasate la o distanta maxima de 80 de kilometriuna de cealalta, iar cele trei statii de incarcare 
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ultra-rapida vor fi instalate in Timisoara, Sibiu si Bucuresti", a precizat Alexandru Teodorescu, Managing Partner 
al Renovatio Group. 
Renovatio dezvolta parcuri eoliene si fotovoltaice. Prin Renovatio e-charge, retea bazata pe solutii de incarcare 
rapida pentru vehicule electrice din Romania, grupul intentioneaza sa ajunga la cel putin 50 de puncte de 
incarcare Fast Charge, amplasate in marile orase si de-a lungul coridoarelor pan-europene ce traverseaza tara 
noastra. 
Reteaua Renovatio e-charge numara, in prezent, 92 de puncte de incarcare in 38 de locatii din care 62 de puncte 
de incarcare sunt instalate in 23 de locatii Kaufland. 
Lantul Kaufland numara peste 1.300 de magazine in sapte tari, dintre care 120 de magazine se afla in Romania. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 La 3 ani de la Colectiv, România nu mai are bancă de piele: Autoritățile invocă lipsa resurselor umane și 
financiare 
România nu mai are bancă de piele, autoritățile închizând singurul loc unde se depozita și conserva pansamentul 
biologic pentru marii arșii, potrivit Digi24. Sursa citată menționează că autoritățile țin secret decizia. 
Banca de piele se afla în Spitalul Clinic de Urgenţă pentru Copii „Grigore Alexandrescu”, însă de peste opt luni a 
fost închisă de Agenția Națională de Transplant, după ce a funcționat 22 de ani. 
Pentru suspendarea activităţii bănci de piele din România, autorităţile au invocat faptul că nu avea infrastructură 
şi nici resursele umane sau financiare suficiente pentru bună desfăşurare a activităţii, precizează Digi24. 
După incendiul din clubul Colectiv, în rezervele băncii de piele erau 7.000 centimetri pătrați de piele, fiind utilizați 
pentru răniții din spitale. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Politicienii de la Budapesta, supărați pe Juncker pentru o declarație despre Ziua Națională a României 
Jean-Claude Juncker este nepotrivit pentru funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, spun mai mulți politicieni 
maghiari, după declarațiile referitoare la ziua de 1 Decembrie, relatează cotidianul de limbă maghiară din 
Transilvania “Krónika”, potrivit G4Media. În discursul său ţinut marţi, in Parlamentul European, în prezenţa 
preşedintelui Romaniei, Klaus Iohannis, şeful Comisiei Europene a declarat că ziua de 1 Decembrie, Ziua Marii 
Uniri, nu este o sărbătoare doar a României, ci a întregii Europe. 
„Aşadar, în această zi sărbătorim împreună un mare eveniment istoric, care este important atât pentru Romania, 
cât şi pentru Europa”, informează ziarul “Krónika”. La solicitarea redacţiei ziarului amintit, Biroul de Presă al 
Ministerului ungar de Externe a transmis, ca reacţie, declaraţia de miercuri a purtătorului de cuvânt al Guvernului 
Orbán. Zoltán Kovács a declarat la o conferinţă de presă, susţinută la Budapesta, că Guvernul ungar are chiar două 
opinii. 
Opinia cea “veninoasă” se referă la faptul că Jean-Claude Juncker „a vorbit conform stării în care se afla”, iar cea 
mai reţinută evidenţiază lipsa cunoştinţelor istorice, ceea ce confirmă nepotrivirea lui Juncker la funcţia de 
preşedinte al Comisiei Europene. 
Preşedintele Comisiei pentru politică externă a Legislativului din Budapesta, Zsolt Németh, a menţionat ironic că 
„Juncker a dat dovadă din nou de agerime politică şi de o profundă empatie” faţă de sensibilitatea naţiunilor 
europene şi a minorităţilor naţionale autohtone. 
„Noi, politicienii maghiari, nu trebuie să regretăm că din prima clipă am răspândit ideea că Juncker nu este potrivit 
pentru această funcţie şi am luptat cu toate mijloacele împotriva ideilor sale, pe care nu le puteam asuma! Este 
dreptul inimii sale ca el să sărbătorească împreună cu Romania centenarul unirii, cu condiţia să nu impună ca 
această sărbătoare să fie obligatorie (…) Mandatul de preşedinte al Comisiei Europene al domnului Juncker va 
expira în luna mai a anului viitor, iar noi, maghiarii, vom deschide atunci o sticlă de şampanie”, a declarat Zsolt 
Németh ziarului “Krónika. 
Preşedintele grupului parlamentar al UDMR din Camera Deputaţilor, Attila Korodi, a precizat că „pomenirea 
sărbătoririi la nivel european al centenarului Marii Uniri dă dovadă de iresponsabilitate a preşedintelui Comisiei 
Europene”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/special/campanii-digi24/romania-furata/colectiv-romania-nu-mai-are-banca-de-piele-la-trei-ani-de-la-tragedie-1021912
https://www.digi24.ro/special/campanii-digi24/romania-furata/colectiv-romania-nu-mai-are-banca-de-piele-la-trei-ani-de-la-tragedie-1021912


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Evenimentele petrecute în urma cu 100 de ani, care au condus la reconfigurarea Europei, nu sunt momente 
fericite pentru Europa”, a precizat deputatul UDMR, potrivit căruia Juncker ar fi trebuit să fie mai reţinut cu 
această afirmaţie, „până când Romania nu va ajunge cel puţin la situaţia in care să respecte prevederile 
referitoare la minorităţile naţionale din Declaraţia de la Alba Iulia”. 
„În Romania centenarul este o sărbătoare, însă în Europa nu este”, a adăugat Attila Korodi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mesajul transmis de purtătorul de cuvânt al lui Putin după ce preşedintele rus a fost invitat de Casa Albă la 
Washington 
Statele Unite şi Rusia nu au stabilit momentan detaliile exacte pentru o vizită a preşedintelui rus Vladimir Putin la 
Washington, a declarat purtătorul de cuvânt de la Kremlin, Dimitri Peskov, relatează Reuterss. 
Casa Albă a lansat o invitaţie formală pentru preşedintele rus Vladimir Putin, a anunţat vineri John Bolton, 
consilierul prezidenţial american pentru Securitate Naţională. 
Preşedintele american Donald Trump se va întâlni cu liderul Kremlinului pe data de 11 noiembrie, la Paris, a mai 
anunţat Bolton în cadrul unei conferinţe de presă, desfăşurată la Tbilisi. 
Donald Trump şi Vladimir Putin s-au întâlnit de mai multe ori pe marginea unor summituri multilaterale, singura 
întâlnire bilaterală având loc în luna iulie la Helsinki. 
(Sursa: Mediafax) 
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